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Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Katarina Luhr (MP) vice ordföranden  

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)   

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 

 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M)  

Eva Runvald (M)   

Andreas Lundin (M)   

Fredrik Canerstam (S)  

Måns Lönnroth (S)   

Charles Berkow (MP)  

Belinda Hellberg (MP)  

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Daniel Selin, Ellinor Fiebranz Andersson, 

Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Luiz Lopez, Maria Svanholm och 

Pia Winbladh Högfors, Siri Maassen samt borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 

 

 



  

 
 § 10 

Handlingsplan för ökad insamling av matavfall i Stockholm stad för 
biologisk behandling 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2012-17479 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1  Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 

 tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 februari 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) 

  och vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Mikael Magnusson m.fl. (S) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

 att i huvudsak godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som remissvar och 

 vidare att: 

 

1 Ge förvaltningen i uppdrag att i remissvaret lägga till ett stycke om 

torrkonservering av matavfall som metod för att minska volym och vikt på 

matavfall och underlätta hanteringen. 

2 Ge förvaltningen i uppdrag att i remissvaret utveckla skrivningar om hur 

man kan ta till vara att rötning av matavfall, förutom biogas, också ger 

gödningsmedel med rejält lägre halter av tungmetaller än dagens 

avloppsslam.  

3 Justera beslutet omedelbart, samt därutöver anföra: 

Det är glädjande att Stockholms kommun äntligen rör sig framåt mot insamling 

och rötning av matavfall. Framförallt då biogas är en bristvara och ökad 

produktion önskvärt både ur miljösynpunkt och för att tillgodose den ökande 

efterfrågan. 

 

Vi ser dock att man i handlingsplanen inte tagit upp en ny metod som skulle 

underlätta hanteringen (minskad lukt, inget lakvatten, mm) av matavfall, minska 

antalet transporter genom torrkonservering av avfallet.  Detta system skulle 

kunna vara avsevärt bättre för Stockholms stad och en stad i världsklass borde 

kunna gå i spetsen för en utveckling av systemet för Stockholm. 

 

I ärendet är det tydligt att det i nuläget saknas infrastruktur och medel för att ta 

hand om matavfallet på ett meningsfullt sätt vilket gör projektet till ett slag i 



  

luften om dessa problem inte åtgärdas snarast. 

Vid sidan av biogasproduktionen är en av de stora vinsterna med rötning, är att 

man ges möjlighet att återvinna fosfor och kalium till gödningsmedel som inte 

har de halter tungmetaller som dagens avloppsslam har. Detta behöver utvecklas 

i handlingsplanen.    

 

3) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att  

 

1 arbetet med fastställandet av 

avfallsplanen genomförs utifrån Miljöförvaltningens synpunkter 

 

2 en övergripande analys görs för att 

bedöma kostnadseffektiviteten hos olika sätt att tillgodose stadens behov av 

biogas på 

 

3 olika insamlings- och 

utvinningsmetoders kostnadseffektivitet och samband fastställs inkl nyttan av 

rötrester och andra ”externa” effekter 

 

4 staden återför hela avfallskedjan i egen 

regi för att säkerställa att uppsatta mål uppnås på ett kostnadseffektivt sätt 

utan legala problem. 

 

Därutöver anföra att både Stadsledningskontoret och Miljöförvaltningen har lagt 

ner ett omfattande arbete på att utveckla system för produktion av biogas från 

matavfall. Det framgår tydligt att detta inte är en helt enkel operation. 

 

Vi delar i allt väsentligt Miljöförvaltningens synpunkter och instämmer i kravet 

att dessa måste inkluderas i stadens slutliga handlingsplanen.  

 

Det framgår att inte ens högts ställda återvinningskrav tillgodoser stadens behov 

av ex. biogasbränsle utan att betydande mängder externt producerad gas måste 

tillkomma. Samtidigt framgår att kostnaderna för insamling och produktion kan 

vara betydande och f.n. är svåra att bedöma. 

 

Bara för att visa på komplexiteten i beräkningarna kan nämnas att man utan 

referenser anger att avfallskvarnar är det minst kostnadseffektiva sättet att 

producera biogas på. Kontroll med Stockholm Vatten visar att denna beräkning 

bygger på gissningar/bedömningar att 1/3 inte kan ”kvarnas” (och då inte 

används) och att 1/3 bedöms försvinna i ARV (studier pågår). Samtidigt har 

Stockholm Vatten behov av ett tillskott av biologiskt material som nu måste 

upphandlas, vilket inte ingår i den ekonomiska bedömningen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro 

(FP) och vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP). 

 
Reservation 

Mikael Magnusson m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 



  

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) enligt 

följande: 

 

Kontorets tjänsteutlåtande är mycket välskrivet och välformulerat. Vi vill ändå 

betona vikten av att matavfallsinsamlingen principiellt sker skild från 

avloppssystemen.  

 

Slammet från avloppen är en produkt som på grund av sitt innehåll av 

tungmetaller är mycket svår att få avsättning för. Detta beror på den fortsatt 

ohejdade sammanblandningen av avlopp från hushåll och hushållsliknande 

verksamheter, med avlopp från olika specifika verksamheter som tillför 

tungmetaller – om än i minskande mängder – till avloppsnäten.  

 

Till dess att Stockholm inför duplicerade avloppsnät och/eller helt stoppar 

tillförseln av tungmetaller till avloppsnäten, så kommer detta att vara ett fortsatt 

problem. 

 

Stockholm vatten har nyligen drabbats av att den kontraktspart som hittills har 

tagit emot avloppsslammet, har sagt upp avtalet, bland annat på grund av de 

stora avsättningsproblemen. 

 

Restprodukten av rötat matavfall, efter att biogas har utvunnits därur, saknar 

detta innehåll av tungmetaller och utgör därför en möjlig marknadsprodukt, som 

gödsel och jordförbättring. 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


